
مذاکرات ایران و افغانستان در حقابه هیرمندواردات خودرو انحصاری نیست
رئیس سازمان توسعه تجارت با بیان اینکه امسال روند واردات خودرو متفاوت شده است، 
گفت: امسال واردات انحصاری نیست و به هر شرکتی با هر نشانی مجوز می دهیم. 
مهدی ضیغمی با بیان اینکه حدود 20 هزار خودرو هم اکنون در گمرکات وجود دارد، 
گفت: از ابتدای سال تاکنون حدود 9 هزار خودرو ترخیص شده است. رئیس سازمان 
توسعه تجارت با بیان اینکه بیشتر خودرو ها از کشور های آسیای جنوب شرقی وارد 
می شوند، افزود: علاوه بر ثبت سفارش و تولید، معمولا یک ماه و نیم حمل آن زمان 
می برد به همین دلیل هم اکنون تعداد قابل توجهی در گمرکات کشور خودرو داریم 

و 10 تا 1۵ هزار دستگاه خودرو به مقصد ایران در منطقه دپو شده است. همچنین تعدادی خودرو در کارخانه ها منتظر 
مجوز یا تامین ارز برای بارگیری به س��مت کش��ور اس��ت. وی در پاس��خ به پرسش��ی در خصوص مجوز واردات خودرو به 
شرکت های بزرگ خودروسازی، تصریح کرد: سال گذشته وزارت صمت به بیش از ۴۵ شرکت مجوز واردات داد و ثبت 
سفارش همه این شرکت ها تایید شد، اما بسیاری از شرکت ها از این مجوز استقبال نکردند و حدود ۵ شرکت از این مجوز 
استفاده کردند. ضیغمی با بیان اینکه امسال روند واردات متفاوت شده است، ادامه داد: برخی شرکت ها به دلیل حضور 
رقبا وارد شده اند برخی نیز خود تولیدکننده شده اند و با وجود دارا بودن مجوز ترجیح میدهند به صورت قطره چکانی وارد 

کنند به همین دلیل امسال واردات انحصاری نیست و به هر شرکتی با هر نشانی مجوز می دهیم.

 س��خنگوی صنعت آب با تاکید بر اینکه هیچگاه از حقابه هیرمند عقب نش��ینی 
نخواهی��م ک��رد، گفت: مجموعه اقداماتی که در حوزه تامین آب سیس��تان انجام 
دادیم مطلقا جایگزین حق آب ایران از هیرمند نیس��ت، اینها راهبردهایی اس��ت 
تا هرگز مردم سیس��تان و بلوچس��تان و زاهدان نگران وضعیت وخیم و لاینحل 
آب نباش��ند. عیس��ی بزرگ زاده درباره دیپلماس��ی ایران در حوزه حقابه هیرمند و 
اوضاع آب در سیس��تان و بلوچس��تان درباره ایلنا اظهار داش��ت: در مورد سیستان 
و بلوچس��تان و مش��خصا رودخانه هیرمند گفتنی های قابل توجهی وجود دارد، 

س��ال های طولانی و در طول تاریخ؛ آب منطقه سیس��تان از هیرمند تامین می ش��د، طی معاهده 13۵1 حقابه ای 
برای ایران در نظر گرفته شد که میزان آن در سال نرمال ۸20 میلیون متر مکعب است، یعنی این حقابه که قبل 
از معاه��ده چن��د میلی��ارد مت��ر مکع��ب بود به کمتر از یک میلیارد متر مکعب کاهش پیدا کرد، قبلا آب در هامون ها 
به میزان چند میلیارد متر مکعب جمع میش��د و در طول س��ال به مصرف می رس��ید اما وقتی حقابه ما از هیرمند 
کم و به ۸20 میلیون متر مکعب رسید، ایران مخازن چاه نیمه را راه اندازی کرد تا این آب کم را در درون مخازن 
چاه نمیه ذخیره کند، س��طح این مخازن نس��بت به هامون پوزک، صابوری و هیرمند کمتر بود، این آب کم برای 

مردم سیستان باقی می ماند تا در طول سال بتوانند از آن استفاده کنند. 

معاون وزیر صنعت مطرح کرد:

برگزاری ۱۳ هزار مزایده معدنی
معاون معادن و فرآوری مواد وزارت صمت گفت: ظرف دو سال 
اخیر، 13 هزار مزایده برگزار ش��ده که بیش از دو برابر آخرین 
رکوردی بوده که در دوره های قبل به ثبت رسیده؛ هر چند این 
روند بدون شناسایی و شفاف سازی اطلاعات ممکن نبود. رضا 
محتش��می پور، معاون معادن و فرآوری مواد وزارت صمت به 
اقتصادآنلاین گفت: در سه سال اخیر و با روی کار آمدن دولت 
سیزدهم، تمرکز عمده ما روی شفاف سازی اطلاعات و کیفیت 
نظارت بود، مس��ائل و مش��کلاتی در این بخش وجود داش��ت و 
بعضی از آمارها کیفیت لازم را نداشت. محتشمی پور افزود: نظام 
اطلاعات و آمار معدن ما کاملا سنتی و کاغذپایه بود، به این معنا 
که اگر ش��ما اطلاعات یک معدن را می خواس��تید باید مشخصا 
به کارش��ناس مربوطه و حتی شهرس��تان مراجعه می کردید تا 
می توانس��تید آن اطلاعات را به دس��ت آورید و هر اقدامی هم 
لازم��ه اش جمع آوری دوباره این اطلاعات بود. شفاف س��ازی 
اطلاعات به ما کمک کرد تا یک س��ری گلوگاه ها را شناس��ایی 
کنیم. وی ادامه داد: شفافیت اطلاعات، پیش نیاز گام های بعدی 
از جمل��ه راه ان��دازی معادن غیرفعال ب��ود. ما مهم ترین معادن 
غیرفعال م��ان معادن��ی بودند که در طول زمان به هر دلیل فاقد 
بهره بردار بودند و باید به مزایده گذاشته می شدند. معاون وزیر 
صمت تصریح کرد: 13 هزار مزایده برگزار کردیم که بیش از دو 
برابر آخرین رکوردی بوده که در دوره های قبل برگزار شده است 

و این روند بدون شناسایی و شفافیت اطلاعات ممکن نبود.

 احیای بیش از ۵۰۰ � واحد معدنی
محتشمی پور تصریح کرد: بحث احیای معادن که از سال 97 در 
سازمان ایمیدرو پایه گذاری شده بود، در دولت سیزدهم پیگیری 
ش��د. متاس��فانه این موضوع به دلیل عدم همراهی بخش های 
دیگر در وزارت صمت س��رعت لازم را نداش��ت اما در دو س��ال 

اخیر با همگرایی که پیش آمد سرعت خوبی گرفت؛ امروز آمار 
واحدها احیا شده در سال از ۵00 واحد عبور کرده است.

موانع واردات ماشین آلات معدنی رفع شد � 
وی عنوان کرد: اقدام دیگر انجام شده در دولت، بحث رفع موانع 

واردات ماشین آلات معدنی بود. سال 99 یک مانع جدی ایجاد 
شده بود که تقریبا دو سال واردات ماشین آلات را متوقف کرده 
بود. این موضوع هزینه تولید را در بخش معدن افزایش داده و 

مشکلات جدی را برای تولیدکننده ها ایجاد کرده بود.

بخشنامه جامع معدنی ابلاغ شد � 
مع��اون وزی��ر صم��ت گفت: علاوه بر این در طول زمان، مداوم 
بخش��نامه ها و ابلاغیه های مختلفی را ایجاد کرده بودیم. این 
بخش��نامه ها بعضا با هم تعارض داش��ت و باعث س��ردگمی هم 
می ش��د. کار خیلی س��نگینی انجام شد و توانستیم به بخشنامه 
جامع معدنی و ابلاغ آن برس��یم. این بخش��نامه یک س��ندی را 

پیش روی معدن کاران قرار می دهد.
محتش��می پور در مورد روند تولید نیز گفت: یک رش��د حدود ۵ 
درصدی را به صورت سالانه داشته ایم و گزارش های مرکز آمار 
هم نش��ان دهنده این اس��ت که در این دوره رش��د منفی بخش 

معدن تغییر جهت داد و مثبت شد.
معاون معادن وزارت صمت در پایان به شاخص تورم تولیدکننده 
اش��اره کرد و گفت: ش��اخص تورم تولیدکننده بخش معدن در 
ابتدای دولت در بالاترین عدد نس��بت به س��ایر بخش ها قرار 
داش��ت که بعد از یک س��ال و نیم ش��اخص PPI بخش معدن 
به حداقل رس��ید و نس��بت به س��ایر بخش ها در جایگاه پایین 

تری قرار گرفت.

مس��عود پزش��کیان، رئیس جمهور منتخب به تازگی جمع فعالان 
بخش خصوصی رفته تا گوش شنوایی برای شنیدن دغدغه های 
بخش خصوصی به اتاق باززرگانی، صنایع، معادن و کش��اورزی 
ایران باشد؛ او پیش از این نیز به عنوان کاندیدای ریاست جمهوری 
نیز به پارلمان بخش خصوصی رفته بود. مسعود پزشکیان در دیدار 
با فعالان اقتصادی بخش خصوصی که در اتاق ایران برگزار شد، 
عنوان کرد که همه ما باید تابع س��خنانی باش��یم که مبنای علمی 
داشته، پایدار هستند و هر لحظه تغییر نمی کنند. نمی شود با علم و 
تجربه دعوا کرد. همه باید در مقابل حرف حق و کارشناسی شده، 
سر خم کنند. رئیس جمهور منتخب با بیان اینکه جمع بندی نظرات 
کارشناسی مبنای عمل دولت چهاردهم خواهد بود، ادامه داد: اگر 
کس��ی راه درس��ت را به ما نش��ان داد باید به آن عمل کرد. ظلم این 
است که حرف درست را نپذیریم و آنچه دلمان می خواهد را اعمال 
کنیم و نه آنچه حق و کارشناسی شده است. او در این نشست که 
علاوه بر هیات نمایندگان اتاق ایران، نمایندگانی از اتاق های تعاون 
و اصناف نیز حضور داشتند، خطاب به فعالان اقتصادی، گفت: اگر 
کشور بخواهد پیشرفت کند با کمک شما خواهد بود. نمی توان با 
وجود موانع در مسیر تولید، انتظار افزایش تولید داشته باشیم، عده ای 
دلال هستند و مالیات نمی دهند اما فشار مالیاتی متوجه تولیدکننده 
می شود. رئیس جمهور منتخب با اشاره به تشکیل کمیته ای برای 
تدوین طرح کارشناس��ی در حوزه اقتصاد، ادامه داد: در این کمیته 
نمایندگان بخش خصوصی، دانشگاه، صنعت، سازمان های مربوطه 
دولتی و وزارت امور خارجه حضور داش��ته باش��ند تا یک نقش��ه راه 
کارشناسی شده اقتصادی تعیین کنند. در این نقشه راه، تکلیف هر 
ی��ک از بخش ه��ا از دولت، دانش��گاه، اتاق و بخش خصوصی و ... 

مشخص خواهد شد. 

 � تقویت اقتصاد ملی سیاست گذاری دولت باشد
محمد قاس��می، رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران با اش��اره به 
مشکلات کلان اقتصاد، گفت. این جلسه مأموریت دارد از راه حل 
علمی، مش��کلات اقتصاد ایران بگوید و معیارهایی ارائه کند که 
در انتخاب هیات دولت و حکمرانان، کمک حال رئیس جمهوری 
باشد.  او ادامه داد: اقتصاد ایران وارث یک ساخت اقتصادی است 
و فعالیت ها در همه بخش های اقتصادی باهم مرتبط اس��ت. ۶0 
سال سیاست گذاری پولی مالی ارزی و صنعتی و مداخلات دولت 
در قیمت گذاری اقتصاد را به چنین روزی رسانده و انتظار نمی رود 
این ساخت در یک سال تغییر کند؛ اما انتظار می رود در مسیر تغییر 
نقشه حرکت کنیم. قاسمی ادامه داد: وقتی وضعیت اقتصاد ایران و 
ترکیه یا ایران و کره جنوبی را باهم مقایسه می کنیم، می بینیم هم 
پیوندی اقتصاد ترکیه و کره جنوبی بس��یار بالاس��ت و بخش های 
مختلف اقتصادی در آنجا درهم تنیده اس��ت؛ اما س��اخت اقتصادی 
ایران به دلیل تحریم با آسیب جدی مواجه بوده، دولت جایگزین 
بخش خصوصی شده و نرخ تأمین مالی بخش خصوصی بالاترین 

نرخ بعد از جنگ است.

ش���ورای عال���ی تأمی���ن اجتماعی و س���ه جانبه گرایی  � 
واقعی احیا شود

مجتبی صفایی، رئیس اتاق اصناف ایران نیز در ادامه این نشست 
با ابراز امیدواری نسبت به اینکه روزهای خوبی برای اقتصاد ایران 
رق��م بخ��ورد، گف��ت: از دولت چهاردهم انتظار داریم قوانینی را که 
سال هاس��ت با هدف حل مش��کلات اقتصادی و تس��هیل محیط 

کسب وکار تصویب  شده اما به اجرا نرسیده است، اجرا کند. او با بیان 
اینکه در ماده 2 قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار، مشورت با 
بخش خصوصی قبل از هرگونه تصمیم گیری، الزامی است، افزود: 
سال هاست که این ماده قانونی اجرا نمی شود و مشکلات بسیاری 
برای فعالان اقتصادی ایجاد می کند. ما از رئیس جمهور منتخب 
و دول��ت چهارده��م می خواهیم این ماده قانونی را اجرا کند. رئیس 
اتاق اصناف، ادامه داد: اینکه نظر بخش خصوصی در تصمیمات 
اقتصادی دیده نشود، یک آفت جدی برای اقتصاد است و امیدواریم 

دولت جدید این مسئله رفع شود.

لزوم تغییر حکمرانی حوزه معدن � 
در ادامه نشست، بهرام شکوری. رئیس کمیسیون معدن و صنایع 
معدنی اتاق ایران، گفت: معدن مهم ترین ظرفیت اقتصادی کشور 
است و می خواهد جایگزین نفت شود. در برنامه هفتم توسعه هم 
رش��د 13 درصدی برای این بخش در نظر گرفته ش��ده که تحقق 
آن نیازمند الزاماتی است. شکوری با بیان اینکه 9۸ درصد معادن 
کشور در حبس است، افزود: با این نوع حکمرانی در حوزه معدن، 
رشد 13 درصدی ممکن نیست. او ادامه داد: 3 دهم درصد پروانه 
بخش خصوصی در حوزه معدن کمترین آسیب را برای کشور دارد 
اما همین بخش بیشترین موانع را در پیش پای خود می بیند. شکوری 
با تأکید بر اینکه باید از تجربه بخش خصوصی در تشکیل کابینه 
اقتصادی دولت استفاده شود، اظهار کرد: آقای پزشکیان، شما آخرین 

امید کشور هستید و امیدواریم امید مردم ناامید نشود.
از ظرفیت بخش خصوصی برای توسعه ایران استفاده شود

در ادامه نشس��ت دیدار رئیس جمهور منتخب با فعالان اقتصادی 
اتاق ایران، اصناف و تعاون، علی نقوی، رئیس کمیسیون احداث، 
خدمات فنی و مهندس��ی اتاق ایران، گفت: پیش��نهاد می کنیم در 
وزارت راه و شهرس��ازی، مدیریت برگزاری جلس��ات بر عهده اتاق 
ایران باش��د و هم زمان اتاق ایران نیز از ظرفیت همه تش��کل های 
مهندس��ی اس��تفاده خواهد کرد. نقوی با بیان اینکه ما می خواهیم 
ایران 203۴ را تصویر کنیم، افزود: برای توسعه یافتگی ایران باید 
در حوزه زیرساخت ها کار کرد و برای توسعه زیرساخت ها اتاق ایران 

می تواند برنامه کارشناسی تدوین کند. بر همین اساس درخواست 
داریم که دبیرخانه ای با محوریت اتاق ایران تش��کیل ش��ود تا از 
ظرفی��ت بخ��ش خصوصی برای کمک ب��ه دولت و تحقق ایران 

توسعه یافته استفاده کنیم.

توسعه صنعتی با مشارکت بخش خصوصی � 
علیرضا کلاهی، رئیس کمیس��یون صنعت اتاق ایران نیز با انتقاد 
از فقدان استراتژی توسعه صنعتی، گفت: متاسفانه امروز ایران در 
هیچ زنجیره جهانی حتی انرژی نقش ندارد. او افزود: پیشنهاد ما 
تدوین برنامه توسعه صنعتی با مشارکت بخش خصوصی و جذب 
کارشناسان بین المللی برای تدوین سندهای اجرایی است. کلاهی 
با اشاره به کاهش مزیت سرمایه گذاری در بخش صنعت ادامه داد: 
در فضای بی ثبات هیچ فعالیت پایدار مولدی ش��کل نمی گیرد و 
فقط فضای سوداگری گشوده خواهد شد. به گفته کلاهی ناترازی 
زنجیره های تأمین و تولید، استقرار واحدهای صنعتی در مکان های 
نامناسب، نیاز به بازنگری کامل در ساختار مشوق های صنعتی و 
ناترازی انرژی از دیگر مس��ائل و مش��کلات حوزه صنعت آیت که 

باید برای انها فکری شود.
پیشنهاد ایجاد معاونت بهینه سازی با مشارکت بخش خصوصی

آرش نجف��ی، رئیس کمیس��یون انرژی ات��اق ایران نیز در این 
نشست با تأکید بر اهمیت اصلاح الگوی مصرف و بهره وری در 
حوزه انرژی، به ارائه راهکارهای در این حوزه پرداخت و گفت: 
ایج��اد نه��اد تنظیم گر برق و نفت و پتروش��یمی، ایجاد معاونت 
بهینه س��ازی با مش��ارکت بخش خصوصی ازجمله مهم ترین 
راهکارهاس��ت. او ب��ا بی��ان اینکه بای��د در حوزه نفت از ظرفیت 
بانکرینگ اس��تفاده ش��ود ادامه داد: اگر افزایش پیچیدگی در 
تولیدات پتروشیمی انجام نشود شرکت های پتروشیمی به زودی 
ورشکست خواهند شد. نجفی با بیان اینکه امسال به ارزش 1۴ 
میلیارد دلار در نیروگاه ها برای تأمین برق مجبور به استفاده از 
س��وخت مایع خواهیم بود که مخاطرات زیس��ت محیطی دارند، 
ادام��ه داد: بای��د بهره گیری از انرژی های تجدیدپذیر در اولویت 

قرار گیرد و واردات تجهیزات مربوط به آن آزاد شود.

 � مش���کلات صنع���ت حمل ونق���ل نیازمند علاج فوری 
است

در ادامه نشس��ت، رضا رس��تمی، رئیس کمیسیون حمل ونقل اتاق 
ایران به مشکلات حوزه ترانزیت اشاره کرد و گفت: زمین گیر شدن 
۶9 هزار راننده و کامیون ما در مرزها به دلیل عدم صدور ویزا در اروپا، 
از اصلی ترین مشکلات این صنعت است که باید برای رفع آن اقدام 
فوری شود. او با اشاره به تداوم تعلیق ایران از بیمه سبز به علت عدم 
مدیریت بیمه مرکزی، افزود: عمر بالای ناوگان حمل ونقل کشور 
در بخش های مختلف از مشکلات دیگر است و متأسفانه متولی 
نوسازی ناوگان مشخص نیست. او با بیان اینکه بخش کالا و مسافر 
از پرداخت عوارض ارزش افزوده معاف هستند، گفت: متأسفانه این 
مصوبه اجرا نمی شود و بیش از ۴ هزار شرکت ما درگیر مشکلات 
ناشی از این موضوع هستند. او تأکید کرد: مشکل نیروی انسانی از 
دیگر مشکلات این حوزه است؛ از 100 راننده بازنشسته ۴2 راننده 

جدید جایگزین می شوند.

ب���ه وزارتخان���ه ق���وی و وزی���ر مقت���در و پاکدس���ت نیاز  � 
داریم

محمدعلی رضایی، رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق ایران با اشاره 
به مشکلات مختلف این حوزه گفت: باید وزارتخانه قوی و وزیر 
مقتدر و پاکدس��ت در رأس امور در این حوزه قرار بگیرد. او افزود: 
وزیر جهاد کشاورزی باید تجربه و توان علمی و سابقه اجرایی موفق 
داشته باشد و بتواند با فساد مبارزه کند. رضایی تأکید کرد: وزیر جهاد 
کشاورزی باید ارتباط منسجم با بخش خصوصی داشته و رویکرد 
مثبتی به آن داش��ته باش��د. خواس��ته ما این است که یک کرسی در 
وزارتخانه به بخش خصوصی برای پیگیری و حل مسائل هر بخش 

اختصاص داده شود.

 � لایح���ه اص���لاح قان���ون کار باید به نفع تولید تصویب 
شود

حسین سلاح ورزی، رئیس کانون عالی کارفرمایی ایران نیز در این 
نشست گفت: شما این روزها از تبعیض مثبت میگویید و درخواست 
من تبعیض مثبت به نفع اس��تان های مرزی اس��ت و البته این با 
س��رمایه گذاری ممکن اس��ت. برای رسیدن به این هدف خواسته 
اصلی بخش خصوصی حل مسئله تحریم ها و پیوستن به اف ای 
تی اف است؛ چراکه با رفع تحریم ها تولید افزایش خواهد یافت که 
نتیجه آن رشد بالای اقتصادی است. او درباره مسئله مزد نیز اظهار 
کرد: این موضوع در کانون عالی کارفرمایی پیگیری می شود. ما 
در دوره دولت سیزدهم می خواستیم مسئله تحریم و زیان و ضرر 
کارفرمایی را پیگیری کنیم که ممکن نشد. امیدواریم در این دولت 
پیگیری شود. سلاح ورزی اظهار کرد: در دولت چهاردهم، از ظرفیت 
تشکل ها در فرایند تصمیم گیری استفاده شود. او همچنین اظهار 
ک��رد: عدم تع��ادل نی��روی کار به نظام تولید ضربه می زند و لایحه 

اصلاح قانون کار باید به نفع تولید تصویب شود.

ضرر 15 � درصدی در مبادلات مالی
ابراهی��م عس��گریان دماوندی، نماینده مجم��ع کارآفرینان ایران 
هم گفت: به واس��طه تحریم ها، در مبادلات مالی 1۵ درصد ضرر 
می کنیم؛ یعنی با احتساب تجارت 100 میلیارد دلاری کشور، سالانه 
1۵ میلیارد دلار ضرر می دهیم و راه حل جلوگیری از این وضعیت، 

فقط آشتی با دنیاست.

در نشست رییس جمهور منتخب با فعالان اقتصادی چه گذشت؟

انتظارات بخش خصوصی از پزشکیان
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ارز ترجیحی واردات برنج باقی ماند
سخنگوی دولت گفت: پیشنهاد سازمان برنامه مبنی بر حذف 
ارز ترجیح��ی برن��ج وارداتی با ه��دف حمایت از تولید داخل 
در جلس��ه کمیس��یون اقتصاد هیات دولت مطرح و پیشنهاد 
مزبور از دس��تور خارج ش��د. علی بهادری جهرمی سخنگوی 
دولت اعلام کرد: پیشنهاد سازمان برنامه مبنی بر حذف ارز 
ترجیح��ی برن��ج وارداتی با هدف حمای��ت از تولید داخل در 
جلس��ه روز ش��نبه 30 تیر ماه 1۴03 کمیسیون اقتصاد هیأت 
دولت )کمیس��یون فرعی( مطرح ش��د. وی افزود: با توجه به 
اینکه حمایت از تولید داخل و تنظیم بازار از طریق مدیریت 
زمانی واردات توسط وزارت جهاد کشاورزی صورت خواهد 
گرفت، تصمیم گیری در این خصوص در برهه فعلی ضروری 

تشخیص داده نشد و پیشنهاد مزبور از دستور خارج شد.

رشد ۳۰درصدی صادرات ایران به امارات
بنا بر اعلام سازمان توسعه تجارت صادرات ایران به امارات 
در بهار امسال نسبت به بهار سال گذشته رشد 30درصدی 
داش��ته و به یک میلیارد و 70۴ میلیون دلار رس��یده اس��ت. 
ایلنا نوشت: دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ایران 
گزارش��ی از روند تجارت ایران و امارات در س��ه ماه نخس��ت 
سال جاری خبر داد. در گزارش این سازمان آمده است: در سه 
ماهه نخست سال 1۴03  میزان صادرات ایران به امارات یک 
میلیارد و 70۴میلیون دلار گزارش شده که با افزایش ۴11 
میلیون دلار نشانگر رشد 30 درصدی نسبت به دوره مشابه 
س��ال قبل اس��ت. بنا بر این گزارش، 10 قلم عمده کالاهای 
صادراتی ایران به امارات ش��امل س��ایر گازهای نفتی، مواد 
آروماتیک، سایر روغن های نفتی، قیر، محصولات شیمیایی 
آلی، س��ایر پتروش��یمی، سایر پایه نفتی، سایر صنایع فلزی، 
گوجه فرنگی و کاتد مس می ش��ود. ارزش واردات ایران از 
امارات در سه ماهه اول سال 1۴03، ۴ میلیارد و ۴00 و نود 
و یک میلیون دلار اعلام ش��ده و ش��اهد افزایش واردات از 
این مبدا به میزان 3۶1 میلیون دلار بوده ایم، این عدد رشد 9 
درصدی واردات از این کشور را در این مدت نشان می دهد. 
اهم اقلام عمده کالاهای وارداتی از امارات در مدت مذکور 
ش��امل گوش��ی تلفن همراه، فلزات گران بها، ذرت، صنایع 
تبدیل��ی، خ��وراک دام و طی��ور و آبزی��ان، دانه های روغنی، 
محصولات نس��اجی، کود ش��یمیایی و تجهیزات نیروگاهی 
می ش��ود. گفتنی اس��ت که امارات اولین مبدا واردات کالا به 
ایران در سال 1۴02 بوده و کالاهای وارداتی از طریق این 
کشور بیشتر تولید امارات نیست و صرفا به دلیل مشکلات 
ناش��ی از تحریم و نقل وانتقالات پولی، با تغییر اس��ناد به  نام 

امارات به  عنوان مبدا واردات ثبت شده است.

قطعی برق در صنایع به ۳ روز رسیده است
قائم مقام دبیر کل خانه صنعت و معدن گفت: متاسفانه قطعی 
برق صنایع از یک روز به 3 روز رسیده است که این امر ضرر 
بزرگی به بدنه صنعت کشور وارد می کند. به گزارش تجارت 
به نقل از باشگاه خبرنگاران، آرمان خالقی قائم مقام دبیرکل 
خانه صنعت و معدن ایران در برنامه میز اقتصاد در خصوص 
مطالبات تولیدکنندگان از رئیس جمهور آینده گفت: ما باید 
برنامه ای بلندمدت برای کش��ور داش��ته باشیم. دولت جدید 
باید در وهله اول بنگاه های اقتصادی را ترمیم کند. او افزود: 
معدن مهم ترین ظرفیت اقتصادی کشور است و می خواهد 
جایگزین نفت ش��ود. در برنامه هفتم هم رش��د 13 درصدی 
برای این بخش در نظر گرفته ش��ده که تحقق آن نیازمند 
الزاماتی اس��ت. خالقی اضافه کرد: امروز باید زنجیره ارزش 
از نخست اصلاح شود، متاسفانه امروز در تأمین ماشین آلات 
صنعتی و معدنی مش��کل داریم و این موضوع باعث ش��ده 
مواد اولیه دچار مش��کل ش��ود. خالقی افزود: اگر قرار اس��ت 
کالا در بورس عرضه شود باید تعاونی های تامین را تقویت 
کنند تا دست خُرده پاها و تولیدکنندگان کوچک هم به این 
کالاهای بورس��ی برس��د.  قائم مقام دبیر کل خانه صنعت و 
معدن ایران گفت:به طور کلی نمی توان در ش��رایط کنونی 
اقتصاد کشور پیش بینی بلندمدت داشت؛ اما می توان گفت 
رشد بخش صنعت ایران وابسته به تقاضای داخلی خواهد بود. 
او افزود:باتوجه به افزایش مصرف انرژی مدیریت صحیح در 
این خصوص نمی شود،اگر خواهان ۸ درصد رشد اقتصادی 
کش��ور هس��تیم باید صنایع توسعه پیدا کنند ولی چطور می 
توان با ناترازی انرژی این صنایع رش��د کنند؟ خالقی افزود: 
متاسفانه قطعی برق در صنایع به 3 روز در هفته رسیده و این 

ضرر بسیار بزرگی برای اقتصاد کشور خواهد بود.

۶ استان بزرگ رکورددار مصرف برق کدامند؟
مع��اون هماهنگ��ی توزیع ش��رکت توانیر از افزایش مصرف 

برق به دلیل گرمتر شدن هوا خبر داد.
به گزارش تجارت به نقل از وزارت نیرو، محس��ن ذبیحی با 
اشاره به افزایش 7.۵ درصدی مصرف برق از استقرار هوای 
گرم در کش��ور در هفته کاری خبر داد و گفت: بررس��ی ها 
نشانگر آن است که استان های اصفهان، تهران، خوزستان، 
فارس، هرمزگان و خراس��ان رضوی بیشترین رشد مصرف 
را داش��ته اند که ارتباط مس��تقیمی با نحوه مصرف و آب و 
هوای اس��تان دارد. وی با درخواس��ت از همه هموطنان و 
مش��ترکان در بخش های کش��اورزی، صنعتی، خانگی و... 
برای استفاده صحیح از برق و مصرف بهینه گفت: همکاری 
مش��ترکان می توان��د م��ا را در تامین ب��رق پایدار برای همه 

هموطنان یاری کند. 
مع��اون هماهنگ��ی توزیع توانیر همچنین با تقدیر از اداراتی 
ک��ه در ای��ن خص��وص با صنعت برق هم��کاری کرده اند از 
س��ایر مش��ترکان اداری به ویژه ش��هرداری ها و بانک ها نیز 
درخواس��ت کرد که در این خصوص با رعایت برنامه های 
 ابلاغ��ی زمین��ه تامین برق پایدار را برای همین مش��ترکان 

فراهم کنند.
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